
Anonym (Innlevert den 31.05.2023) 

 

Det har kommet til det punktet at det er snakk om dyrevelferd for Snøhettareinen. Vi har lagt til 

rette for mange hytter og turister i kommunene rundt Dovrefjell. Vi har stått på messer rundt om 

i verden og reklamert med "kom hit og se på urdyret, moskus". Vi arrangerer hundeprøver i de 

beste beitene for villreinen. Vi har åpnet hotell og kjører busslaster med turister inn i selve 

kjerneområdet. Vi jakter og forvalter reinen. Vi sender store internasjonale film-team inn og lager 

reklame. Vi går turer og telter som aldri før. Summen av denne ferdselen gjør det vanskelig for 

Snøhettareinen. Tiltak må til, og de kan nok bli upopulære. Alle med interesser i dette flotte 

fjellområdet må være villig til å være med på denne dugnaden. Om man driver næring, jakter 

eller driver med rekreasjon og folkehelse. Vi har et spesielt ansvar for villreinen og skylder den 

såpass. 

 

Jeg håper folk tar et steg tilbake og ser det store bildet når avgjørelsene skal tas. Folk er som 

regel seg selv nærmest og passer på sine interesser og områder. 

 

Stol på fagkunnskapen og legg synsing til side.  

 

Forslag på tiltak 

- Legg ned Snøheim og/eller Reinheim 

Evt begrens antall bussavganger betraktelig. Plass på buss må bookes på forhånd.  

 

- Mye av ferdsel spores til moskus, både organisert og uorganisert. Begrens moskusguiding til 

randsoner, og forby guiding i sårbare tider slik at reinen får fred til å benytte seg av de gode 

beitene. Dette gjøres under kalving, men bør utvides utover sommeren også. 

Som siste alternativ bør man vurdere flytting av moskusstammen til et fjellområde uten villrein. 

Villrein guiding forbys 

 

- Allemannsretten og frilufstoven må utfordres i viktige og sårbare områder i nasjonalparken. 

Turisttrafikken har skutt i været og bare befolkningen i Norge har vokst med ca 2 millioner siden 

1957 da allemannsretten ble vedtatt. Folk hadde en generell bedre forståelse for skikk og bruk av 

naturen på den tiden. Avspasering, langhelg og sosiale medier var nok også veldig begrenset. 

 

- Teltforbud i sårbare områder og kjente villreintrekk hele året 

 

- Ferdselforbud i kalvingsområder i kalvingstiden 

 

- Begrense motorferdsel til kun det nødvendige. (Vedkjøring/vedlikehold og proviant). Det er 

ingen sunn fornuft at det bevilges mange scooterturer til hytter som har vei inn sommerstid. 

 

- Ferdsel kun etter merkede stier og overnatting/telt på bestemte plasser 

 

- Jakt har historisk sett vært nødvendig for å forvalte villreinstammen (Ref Snøhetta tragedien). 

Står sterkt hos lokalbefolkningen. 

 

- Det må sees på overgangsavtaler, jaktområder så vi slipper store ansamlinger av jegere på et 

område. Kanskje vi må ha flere områder med jaktfredning, kombinert med et generelt 

ferdselforbud. Når reinen trekker nord-sør, øst for Snøhetta møter den en vegg med fotturister, 

moskusturister og jegere i den lett tilgjengelige Stropelsjødalen. Som enten har tatt bussen til 

Snøheim eller gått inn fra E6. Sirkulasjonstrekket rundt Snøhetta må opprettholdes. 

 



- Det bør innføres en klausul på at hytter/jaktbuer i nasjonalparken kun kan selges til innenbygds. 

Så disse buene har større sjanse til å bli brukt som tiltenkt formål. Jakt og fiske, ikke en 

investering for utenbygds 

 

- SNO må få i oppdrag av Miljødirektoratet å sjekke og registrere dødsårsak av døde villrein som 

blir funnet. I dag blir kun tamrein og husdyr undersøkt. 

 

- Kongeørn har vært fredet siden 1968. Bestanden er i dag er betegnet som levedyktig og burde 

forvaltes. En trenger ikke store fantasien at kongeørn som spesialiserer seg kan ta for seg 

voldsomt med kalv på snaufjellet på vårparten. NINA selv innrømmer at det er lite forskning og 

tallmateriale på dette området rundt kongeørn. Her burde NINA få i oppdrag og bevilget penger 

til ytterligere forskning. 

 

- Tiltak for å begrense smitte av parasitter rundt saltsteinplasser for sau 

 

- Luftforsvaret må nektes å bruke villreinområder som øvelsesarena under kalvingstiden. Høyt 

støynivå selv med 300m høyde 

 

- Lett tilgjengelig informasjon for besøkende/turister 

 


